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Postadress: Uppsala kommun, kommunstyrelsen, 753 75 Uppsala  

Besöksadress: Stadshusgatan 2 

Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 

E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 

www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text. 

Kommunstyrelsens protokoll onsdagen den 18 
oktober 2023 

Plats och tid  

Kommunstyrelsesalen, klockan  10:30-14:00 
ajournering klockan 11:25 – 12:45, 13:30-14:00 

Paragrafer  

189-216 

Justering 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av 

beslutsprotokoll. Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet 

Protokollförare 

Sara-Carin Öhman, kommunsekreterare 
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Närvarande 

Beslutande 

Erik Pelling (S), ordförande  

Tobias Smedberg (V), 1:e vice ordförande  

Therez Almerfors (M), 2:e vice ordförande  
Sofia Andersson (M)  
Eva Christiernin (S)  

Ehsan Nasari (C)  
Jonas Segersam (KD)  

Mattias Kristenson (S)  
Kent Kumpula (SD)  
Hanna Victoria Mörck (V)  

Jennie Claesson (L)  
Asal Gohari (S)  

Marta Obminska (M)  
Erik Dagnesjö (S)  

Jonas Petersson (C)  
Ulrik Wärnsberg (S) 

David Ling (MP)  
Karolin Lundström (V) 
Mats Gyllander (M) 

Ej tjänstgörande ersättare 

Stefan Hanna (UP) 

Anna Johansson Dahl (V) 

Klara Ellström (MP) 
Nora Karlsson (C) 
Alexander von Uckermann (SD) 

Övriga närvarande 

Joachim Danielsson stadsdirektör, Ola Hägglund ekonomidirektör och biträdande 

stadsdirektör, Inga Hagström utvecklingsdirektör och biträdande stadsdirektör, Åsa 
Nilsson Bjervner kanslichef, Lena Grapp stadsjurist, Christian Dahlman enhetschef, 

Sara-Carin Öhman kommunsekreterare, Christian Blomberg, stadsbyggnadsdirektör, 

Marta Tiberg kommunikationsdirektör, Jenny Engdahl Westbratt presschef, Susanne 
Eriksson politisk stabschef, Stina Bergström, Sophia Södergård, Josefin Kämpe, 
Anthony Dawn, Sara Elingfors, Sara Hägerström, Hélène Brodin Rheinford, Rickard 
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Böhme, politiska sekreterare, Linda Nicklasson, Malin Åkesson, Anders Nilfjord, Eve-
Lena Laier, Maria Ahrgren, Göran Carlén, Anton Berg, Barbro Rinander, Ida Bylund 
Lindman, föredragande.  
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§ 189 

Val av justerare samt justeringsdag 

Beslut  

Kommunstyrelsen beslutar  

1. att utse Therez Almerfors (M) till justerare, samt 

2. att justeringen äger rum tisdagen den 24 oktober 2023. 

 

 

§ 190 

Fastställande av föredragningslista 

Beslut  

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga följande ärenden till föredragningslistan: 

• Initiativärende om att ändra systemet för fördelning av ekonomiska medel 
från Kent Kumpula (SD) 

• Initiativärende om omställningsstöd från Kent Kumpula (SD)  

• Initiativärende om att byta plats på Vaksala torg och Sivia från Jonas 

Segersam (KD) 

• Initiativärende om att integrationsfrämjande satsning genom Uppsalas 
studieförbund från Jennie Claesson (L) 

• Initiativärende om att motverka och stoppa kommunala särkrav i 
byggbranschen från Therez Almerfors (M) 

2. att med ändringarna ovan fastställa föredragningslistan. 

 

Övrigt 

Kommunstyrelsen deltar efter sammanträdet i en utbildning kring hur EU påverkar 

svenska kommuner samt hur kommuner kommer in i EU:s beslutsfattandeprocess.  



Sida 5 (53) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2023-10-18 

Protokollet är justerat elektroniskt.  

De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 191  

Yttrande över förslag till idrotts- och 
fritidspolitiskt program med tillhörande 
handlingsplan 

KSN-2023-01897 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande över rubricerade förslag till program med tillhörande 
handlingsplan till idrotts- och fritidsnämnden.  

Sammanfattning 

I samband med uppföljning av program och planer beslutade kommunfullmäktige vid 
sitt sammanträde i januari 2022 att uppdra till idrotts-och fritidsnämnden att revidera 

idrotts- och fritidspolitiska programmet inklusive namnändring till idrottspolitiskt 
program samt att ta fram en handlingsplan (2022-01-31, §17).  

Idrotts- och fritidsnämnden har remitterat förslag till reviderat idrotts- och 

fritidspolitiskt program med tillhörande handlingsplan till kommunstyrelsen för 

yttrande. Kommunledningskontoret har begärt och beviljats förlängd svarstid till den 

19 oktober 2023. 

Kommunstyrelsen föreslås avge yttrande i enlighet med ärendets bilaga 1. Förslagen 
till reviderat idrotts- och fritidspolitiskt program samt tillhörande handlingsplan 

återges i ärendets bilagor 2 respektive 3. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott daterat 10 oktober 2023  

§ 211 

• Tjänsteskrivelse daterad den 8 september 2023 

• Bilaga 1, förslag till yttrande över idrotts- och fritidspolitiskt program med 

tillhörande handlingsplan. 

• Bilaga 2, förslag till reviderat idrotts- och fritidspolitiskt program. 

• Bilaga 3, förslag till reviderad handlingsplan till idrotts- och fritidspolitiskt 
program. 
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Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag.  

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) anmäler följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, anser att Idrotts och fritidsnämnden, IFN, ska vara 

ansvariga för det relevanta programmet och handlingsplanen. Det är IFN som ska 
säkerställa att program och handlingsplaner förverkligas. För att IFN och 

kommunstyrelsen ska kunna följa upp att program och handlingsplan realiseras måste 
de viktigaste indikatorerna kopplat till handlingsplanens ambitioner tydligt preciseras.  

UP anser också att program och handlingsplan kopplat till IFNs ansvarsområde ska 
inkludera stöd till föreningar som önskar bygga och drifta egna 

verksamhetsanläggningar. UTK-hallen, Fyrisfjädern och IFU-arena är utmärkta exempel 
på föreningsdrivna anläggningar. Fördelarna för föreningsverksamheten och invånarna 

med fler liknande upplägg är många. Främst kopplat till betydligt kostnadseffektivare 
driftverksamhet. 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) anmäler följande 

särskilda yttrande: 
Det är anmärkningsvärt att ens behöva ta ställning till ett så illa berett förslag. Det lider 

inte bara brist på politisk förankring, gemensam beredning eller ens acceptabel 

informationsdelning, det är också svårt för kommunstyrelsen att yttra sig när berörd 

nämnd inte sett ärendet. Att kommunstyrelsens yttrande i klartext konstaterar att 
”förslaget […] inte överensstämmer med det uppdrag som kommunstyrelsen lämnade”, 

och att man ”uppmärksammat att förslaget avvek mot fullmäktiges uppdrag under 

beredningsprocessen”, visar vilken ofärdig produkt det rör sig om. Inte ens titeln 

avspeglar vad som uppdrogs. Vi förstår att kommunstyrelsen vill erbjuda sitt stöd, det 
hade uppenbarligen behövts tidigare. Det är illavarslande om det här avspeglar styrets 
inställning till idrottsfrågornas relevans, vilket i sådana fall innebär att man inte tar dem 
på allvar över huvud taget. Det är särskilt illa i en tid då en meningsfull fritid för 

ungdomar är viktigare än någonsin. Processen har uppenbarligen brustit, vi är i detta 

ärende mycket långt från idén om ”ett Uppsala”. 
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§ 192  

Riktlinje för koncerngemensam prioritering 
och beredning av investeringar 

KSN-2023-01525 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att anta riktlinje för koncerngemensam beredning och prioritering av 

investeringar. 

Sammanfattning 

Uppsalas utveckling, med stark tillväxt hos företag och en kontinuerligt växande 

befolkning, gör att kommunens investeringsnivåer över tid är höga. Det är av största 
vikt att kommunkoncernen arbetar med ett långsiktigt och gemensamt perspektiv på 

den planerade expansionen med beaktande av risker och osäkerheter samtidigt som 
Uppsala ska växa ansvarsfullt med en god ekonomi i balans. Samtidigt är kommunens 
och samhällets förväntningar på en hållbar omställning i stort fokus, med avseende på 

såväl klimat, sociala som ekonomiska aspekter. Tillsammans med behov av 
reinvesteringar för att bibehålla kvalitet i redan genomförda investeringar, medför 

Uppsalas utveckling ökade krav på prioriteringar av framtida investeringar. 

Denna riktlinje beskriver principer för koncerngemensam samverkan och beredning av 

investeringar och förtydligar hur olika behov av investeringar inom kommunkoncernen 
ska prioriteras. Riktlinjen tar fasta på att den största påverkan och den mest 

fördelaktiga ekonomiska effekten erhålls när prioritering av investeringar görs i så 

tidigt skede som möjligt. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott daterat 10 oktober 2023  

§ 212 

• Tjänsteskrivelse daterad 2023-09-22 

• Bilaga 1 Förslag till Riktlinje för koncerngemensam beredning och beredning 

av investeringar 
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Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) 
yrkar  
- att lyfta ut punkt 5 ”Att investeringen är affärsmässigt motiverad” på sida 5,  

- att få in följande skrivning som en överordnad, bärande princip på lämpligt ställe 

innan punktlistan på sida 5 under rubriken Principer för prioritering: Affärsmässighet 
ska vara en utgångspunkt i alla investeringar. 

Erik Pelling (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot Therez Almerfors (M) med fleras 
ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag.  

Reservationer 

Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) 
reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och med följande motivering: 

Uppsala kommun behöver ha en restriktiv hållning både när det kommer till nya och 
redan beslutade investeringar. Investeringar ska vara ekonomiskt försvarbara och vägas 

noggrant, särskilt i detta ekonomiskt ansträngda länge. Vi vill därför att man tydligt 
betonar att affärsmässighet ska vara en utgångspunkt i alla investeringar. 

Särskilt yttrande 

Stefan Hanna (UP) anmäler följande särskilda yttrande: 

Det är bra att det i inledningen av förslaget till ”Riktlinje för koncerngemensam beredning 
och prioritering av investeringar” framgår att affärsmässighet alltid ska vara 
ingångsvärdet vid prioriteringar av investeringar inom alla kommunens verksamheter. 

Det är samtidigt viktigt att detta övergripande ingångsvärde förtydligas än mer i 

dokumentet. Det görs bäst genom att under rubriken ”Principer för prioriteringar” i ett 
inledande stycke tydliggöra att affärsmässighet är av särskilt stor betydelse vid 
prioriteringar av investeringar. Om nuvarande sex angivna prioriteringspunkter ska vara 
kvar är det ur ett ekonomiskt hållbarhetsperspektiv viktigt att flytta punkt 5 till att hamna 

på plats 2. Det vill säga att följande skrivelse prioriteras om till plats 2:  

5. Att investeringen är affärsmässigt motiverad Här avses investeringar som i huvudsak 
görs av kommersiella motiv och har direkt positiv ekonomisk påverkan på såväl enskilda 

bolaget eller nämnden som på kommunkoncernen i sin helhet. 
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Med ett inledande stycke under rubriken ”Principer för prioriteringar” som särskilt 
betonar affärsmässigheten kan punkten 5 helt utgå eftersom det då är ett generellt 
ingångsvärde i prioriteringsarbetet inom Uppsala kommun. 

Med ett inledande stycke under rubriken ”Principer för prioriteringar” som särskilt 

betonar affärsmässigheten kan punkten 5 helt utgå eftersom det då är ett generellt 

ingångsvärde i prioriteringsarbetet inom Uppsala kommun. 
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§ 193  

Almedalen 2024 

KSN-2023-02425 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att kommunstyrelsens arbetsutskott bereds möjlighet att delta under 
Almedalsveckan 2024. 

Sammanfattning 

Almedalsveckan, även kallad politikerveckan i Almedalen, genomförs årligen i Visby på 

Gotland. Under veckan samlas företrädare för de politiska partierna och diskuterar 

politik. Myndigheter, intresseorganisationer, företag med flera arrangerar seminarier 
under veckan. Region Gotland samordnar arrangemanget. Almedalsveckan 2024 
arrangeras den 25 juni till 29 juni. Alla evenemang i programmet under Almedalsveckan 

är kostnadsfria och öppna för alla. 

Almedalsveckan är en viktig mötesplats för påverkan, omvärldsbevakning, 
kompetensutveckling och nätverkande. Det bedöms som viktigt att bereda möjlighet 

för ledamöterna kommunstyrelsens arbetsutskott att delta under Almedalsveckan 
2024. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott daterat 10 oktober 2023  
§ 213 

• Tjänsteskrivelse daterad 11 september 2023 

Yrkanden 

Kent Kumpula (SD) yrkar att kommunstyrelsens arbetsutskott bereds möjlighet att 
delta under Almedalsveckan 2024 och att kostnaden för resa och uppehälle maximalt 

får uppgå till 110 000 kronor. 

Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) 
yrkar att kommunalråden bereds möjlighet att delta under Almedalsveckan 2024.  

Jennie Claesson (L) yrkar bifall till Therez Almerfors (M) med fleras yrkande.  
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Beslutsgång 

Ordföranden ställer Therez Almerfors (M) med fleras ändringsyrkande mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen avslår ändringsyrkandet. 

Därefter ställer ordföranden Kent Kumpulas (SD) ändringsyrkande mot avslag och 

finner att kommunstyrelsen avslår ändringsyrkandet. 

Slutligen finner ordföranden att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag.  

Reservationer 

Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) 
reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och med följande motivering: 
Vi delar bilden att Almedalsveckan kan ge goda möjligheter till kompetensutveckling och 

nätverkande. Samtidigt vill vi belysa vikten av en restriktiv användning av skattemedel 
till denna typ av evenemang. Vi ser positivt på att Uppsala kommun inte längre har en 

egen arena under veckan, men vill se ett tydligt syfte för de som deltar. Historiskt har det 

varit personunion med att KSAU utgörs av kommunalråden i Uppsala kommun, men 

sedan valet då såväl KS som KSAU utökats i syfte att ändra majoritetsförhållandena så 
anser vi att representation ska utföras av kommunalråden som fått detta förtroende hos 

sina respektive partier och formellt valts av kommunfullmäktige. Därför yrkade vi att 
kommunalråden bereds möjlighet att delta under Almedalsveckan 2024. 

Jennie Claesson (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och med 
följande motivering: 
Tiotusen kronor per person för resa och boende borde räcka gott och väl för fyra dagar. 

Samåker ni i bilar så får ni ner resekostnaderna och väljer ni att inte bo centralt i Visby får 

ni ner boendekostnaderna. Det är viktigt att vi använder skattemedel på ett ansvarsfullt 
sätt. 

Särskilt yttrande 

Stefan Hanna (UP) anmäler följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, anser att de som deltar från Uppsala kommun 
utöver kunskapsinhämtning och nätverkande ska ha tydliga uppdrag att lobba för 

förändringar som Uppsala kommun önskar genomförda. Uppdragen bör fastställas av 
arbetsutskottet till kommunstyrelsen. Uppdragen kan vara att påverka rikspolitiker att 

gå med på omförhandlingar av Fyrspårsavtalet, att upphäva sekretess mellan 

myndighetspersonal inom skola, socialtjänst och Polis eller att ändra Boverkets krav vid 

byggnationer. Med en sådan uppdragsplan kan också kommunen aktivt boka upp möten 

med nyckelpersoner för att driva på önskad förändring. 
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§ 194  

Hållbarhetslöfte för miljömässigt hållbar 
samhällsutveckling 

KSN-2023-02061 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att anta hållbarhetslöfte för miljömässigt hållbar samhällsutveckling. 

Sammanfattning 

Länsstyrelsen i Uppsala län har bjudit in Uppsala kommun och andra aktörer i länet till 

att avge ett hållbarhetslöfte inom ”Färdplan för ett hållbart län – åtgärder för 
miljömässigt hållbar samhällsutveckling”, se bilaga 1. Åtgärderna för miljömässigt 

hållbar samhällsutveckling syftar till att uppnå de nationella miljömålen och därmed 

även den ekologiska dimensionen av de globala hållbarhetsmålen i Agenda 2030. Ett 

hållbarhetslöfte är en frivillig avsiktsförklaring. 

Hållbarhetslöftet beskriver de åtgärder Uppsala kommun åtar sig att genomföra ur de 
regionala åtgärdsprogrammen för miljömålen samt att rapportera och samverka kring 

dessa åtgärder. Det angivna löftet om miljömässigt hållbar samhällsutveckling ska öka 
takten i arbetet med hållbar konsumtion, produktion och resursanvändning. Det 

övergripande målet är att uppnå miljömålen med koppling till miljömässigt hållbar 

samhällsutveckling, med fokus på God bebyggd miljö och Giftfri miljö samt det 
övergripande generationsmålet. 

En anmälan om avsiktsförklaring gjordes till Länsstyrelsen 16 februari 2023. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott daterat 10 oktober 2023  
§ 214 

• Tjänsteskrivelse daterad 13 september 2023 

• Bilaga 1, Inbjudan från Länsstyrelsen att teckna hållbarhetslöfte 

• Bilaga 2, Förtydligande av aktörs hållbarhetslöfte 
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Yrkanden 

Therez Almerfors (M) och Ehsan Nasari (C) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Jennie Claesson (L) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Erik Pelling (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Kent Kumpula (SD) yrkar avslag på ärendet. 

Jennie Claesson (L) yrkar avslag på Kent Kumpulas (SD) yrkande. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot Kent Kumpulas (SD) yrkande om 

avslag och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag.  

Reservationer 

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och med 

följande motivering: 

Det är inte ett seriöst politiskt arbete att anta symbolpolitiska löften. Man har från 
styrets sida tidigare kommit med liknande löften på trygghetsområdet, till exempel att 

få bort Gottsunda från Polisens lista över särskilt utsatta områden. 
Kommunstyrelsen borde lägga fokus på att besluta om enskild sakpolitik, istället för att 

linda in politiska förslag i olika former av kommunikativa imagepaket som ska 
presenteras under pompa och ståt på Uppsala slott. Förslaget kommer dessutom att 
innebära en ökad administrationsbörda eftersom kommunen förbinder sig till samverkan 

och årliga uppföljningar/rapportering. En ökad administrationsbörda är inte lösningen 

på Uppsalas miljöproblem och är inte en ansvarsfull hantering av kommuninvånarnas 

skattemedel. 
Sverigedemokraterna är även direkt kritiska till förslag som är kontraproduktiva på 

miljöområdet. Det är viktigt att förslagen inte försämrar förutsättningarna för Uppsalas 
näringsliv, ekonomi, medborgarnas privatliv och tillgängligheten för biltrafiken.  

Symbolpolitiska åtgärder, ökad administration och andra onödiga kostnader bör 

minimeras för att inte förslösa skattemedel och arbetstid som kan användas mer 
produktivt. 

Särskilt yttrande 

Therez Almerfors (M) anmäler följande särskilda yttrande: 

Moderaterna vill se en hållbar utveckling och tror på framtidens klimatsmarta och 
innovativa tekniklösningar som en viktig del i att minska utsläppen. Kommunen ska 

accelerera klimatarbetet och genomföra effektiva åtgärder för att uppnå ett 
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klimatneutralt Uppsala 2030. Effektivitet och resultat kommer alltid vara i fokus för 
Moderaternas klimatarbete. Det är positivt att Uppsala kommun har långsiktiga miljö- 
och klimatmål och då hållbarhetslöftet inte ökar kommunens administration utan 

fokuserar på effektivitet i miljö- och klimatfrågan ställer vi oss bakom löftet. 
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§ 195  

Hållbarhetslöfte för minskad klimatpåverkan 

KSN-2023-02386 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att anta hållbarhetslöfte för minskad klimatpåverkan. 

Sammanfattning 

Länsstyrelsen i Uppsala län har bjudit in Uppsala kommun och andra aktörer i länet till 
att avge ett förnyat hållbarhetslöfte för ”Färdplan för ett hållbart län – åtgärder för 

minskad klimatpåverkan”, se bilaga 1. Åtgärderna för minskad klimatpåverkan syftar 

till att uppnå de nationella miljömålen och därmed även den ekologiska dimensionen 
av de globala hållbarhetsmålen i Agenda 2030. Ett hållbarhetslöfte är en frivillig 
avsiktsförklaring. 

Hållbarhetslöftet beskriver de åtgärder Uppsala kommun åtar sig att genomföra ur de 

regionala åtgärdsprogrammen för miljömålen samt att rapportera och samverka kring 
dessa åtgärder. Det angivna löftet om minskad klimatpåverkan ska öka takten i arbetet 

med transporter och resande, energi, ökad kolinbindning och indirekt klimatpåverkan 
från konsumtion. Åtgärdsprogrammet för minskad klimatpåverkan bidrar främst till att 

nå det nationella generationsmålet och miljökvalitetsmålen för begränsad 
klimatpåverkan och frisk luft, samt det globala hållbarhetsmålet Bekämpa 

klimatförändringarna.  

Uppsala kommun antog hållbarhetslöfte för minskad klimatpåverkan 2019 för 

perioden 2019–2023.  

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott daterat 10 oktober 2023  

§ 215 

• Tjänsteskrivelse daterad 13 september 2023 

• Bilaga 1, Inbjudan att teckna hållbarhetslöfte från Länsstyrelsen 

• Bilaga 2, Förtydligande av aktörs hållbarhetslöfte 
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Yrkanden 

Therez Almerfors (M) och Ehsan Nasari (C) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Jennie Claesson (L) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Erik Pelling (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Kent Kumpula (SD) yrkar avslag på ärendet. 

Jennie Claesson (L) yrkar avslag på Kent Kumpulas (SD) yrkande. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot Kent Kumpulas (SD) yrkande om 

avslag och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag.  

Reservationer 

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och med 

följande motivering: 

Det är inte ett seriöst politiskt arbete att anta symbolpolitiska löften. Man har från 
styrets sida tidigare kommit med liknande löften på trygghetsområdet, till exempel att 

få bort Gottsunda från Polisens lista över särskilt utsatta områden. 
Kommunstyrelsen borde lägga fokus på att besluta om enskild sakpolitik, istället för att 

linda in politiska förslag i olika former av kommunikativa imagepaket som ska 
presenteras under pompa och ståt. Det här eldar bara upp Uppsalas skattepengar till 
ingen nytta alls. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) anmäler följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna stöttar detta viktiga arbete om det garanterat inte 
innebär mer arbete än allt Uppsala kommun redan gör för att bidra till ett mer ekologiskt 

hållbart samhällsbygge.. 

Therez Almerfors (M) anmäler följande särskilda yttrande: 

Moderaterna vill se en hållbar utveckling och tror på framtidens klimatsmarta och 

innovativa tekniklösningar som en viktig del i att minska utsläppen. Kommunen ska 
accelerera klimatarbetet och genomföra effektiva åtgärder för att uppnå ett 
klimatneutralt Uppsala 2030. Effektivitet och resultat kommer alltid vara i fokus för 

Moderaternas klimatarbete. Det är positivt att Uppsala kommun har långsiktiga miljö- 
och klimatmål och då hållbarhetslöftet inte ökar kommunens administration utan 
fokuserar på effektivitet i miljö- och klimatfrågan ställer vi oss bakom löftet. 
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§ 196  

Yttrande i mål om laglighetsprövning 

KSN-2023-02016 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna förslag till yttrande, enligt bilaga 2. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun har förelagts att yttra sig över Inger Hallqvist Lindvalls överklagande 
av kommunfullmäktiges i Uppsala kommuns beslut den 22 maj 2023, § 88, att tillstyrka 

bildande av exploaterings- och utvecklingsbolag för utveckling av det nya stationsläget 

i den nya stadsnoden i södra Uppsala.   

Inger Hallqvist Lindvall yrkar att fullmäktiges beslut ska upphävas, med hänvisning att 
beslutet strider mot kommunallagen, plan- och bygglagen och EU:s statsstödsregler. I 
förslaget till yttrande bestrider kommunen att beslutet ska upphävas och yrkar för 

egen del att överklagandet ska avslås med hänvisning till att fullmäktiges beslut har 
tillkommit i laga ordning enligt kommunallagens bestämmelser samt att beslutet inte 

strider mot vare sig kommunallagen, plan och bygglagen, EU:s statsstödsregler eller 
annan lag eller författning. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott daterat 10 oktober 2023  
§ 216 

• Tjänsteskrivelse daterad den 29 september 

• Bilaga 1, Överklagande 

• Bilaga 2, Förslag till yttrande 

Yrkanden 

Kent Kumpula (SD) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag.  



Sida 18 (53) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2023-10-18 

Protokollet är justerat elektroniskt.  

De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet 

Utdragsbestyrkande 

 

Särskilda yttranden 

Kent Kumpula (SD) anmäler följande särskilda yttrande: 
Det är viktigt att partnerskapsmodellen lever upp till svensk lagstiftning, vi ska noga 
studera domstolens beslut och sedan rätta oss efter utfallet. 

Stefan Hanna (UP) anmäler följande särskilda yttrande: 

UP har inte ställt sig bakom bildandet av, och ambitionen med, det bolag som är föremål 

för laglighetsprövning enligt kommunallagen. Vi delar Inger Hallqvist Lindvalls önskan 
om att denna bolagsbildning inte ska godkännas som konstruktion för att exploatera 
området runt den planerade södra station. 
 

 

 

 

  



Sida 19 (53) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2023-10-18 

Protokollet är justerat elektroniskt.  

De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 197  

Uppföljning per augusti och helårsprognos 
2023 för kommunstyrelsen 

KSN-2023-02303 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna periodbokslut och årsprognos samt uppföljning av 

verksamhetsplan och internkontrollplan per augusti 2023 enligt bilaga 1 och 
bilaga 2, 

2. att anmäla helårsprognos för 2023 till kommunfullmäktige, samt 
3. att godkänna uppföljning per augusti 2023 av kommunstyrelsens uppdrag till 

nämnder och styrelser enligt bilaga 3. 

Sammanfattning 

Ärendet avser periodbokslut och årsprognos per augusti 2023 för kommunstyrelsen 
samt uppföljning per augusti av arbetet med kommunstyrelsens uppdrag, nämndmål 

och indikatorer. Sju kontrollmoment i kommunstyrelsens internkontrollplan har följts 
upp per augusti. Uppföljning har även gjorts av kommunstyrelsens tillkommande 

uppdrag till nämnder och bolagsstyrelser. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott daterat 10 oktober 2023  
§ 208 

• Tjänsteskrivelse daterad 5 oktober 2023 

• Bilaga 1, Uppföljning per augusti och helårsprognos 2023 för kommunstyrelsen 

• Bilaga 2 Uppföljning av internkontrollplan 2023 

• Bilaga 3 Uppföljning av kommunstyrelsens uppdrag till nämnder och styrelser 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag.  
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Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C), Jonas Segersam (KD) och Jennie Claesson (L) 
anmäler följande särskilda yttrande: 
Moderaterna, Centerpartiet, Kristdemokraterna och Liberalerna la fram ett eget förslag 

till mål och budget, med nödvändiga prioriteringar för ökad trygghet, valfrihet och 

hållbarhet. Om vårt förslag till mål och budget hade gått igenom hade 
delårsuppföljningen sett annorlunda ut. 

Vi vill lyfta ut några specifika uppdrags måluppfyllelse som vi ställer oss kritiska till:  

Periodens resultat för politisk verksamhet är ett underskott om 4 miljoner kronor, I 

helårsprognosen per augusti uppgår underskottet till 6 miljoner kronor. I det ekonomiska 
läge vi befinner oss i ska vi inte utöka den politiska organisationen och framför allt inte gå 

med underskott.  

Den utbredda gängkriminaliteten och höga upplevda otryggheten i vår kommun måste 

bekämpas med stor beslutsamhet. Vi beklagar därför det försenade beslutet om att 

Under 2022 utreda och ge förslag på en fortsatt samordningsstruktur för ökad trygghet 

och utveckling av området (Gränby). I vårt förslag till mål och budget för 2023 föreslog vi 
bland annat ett inrättande av en särskild trygghetsfunktion, ökad närvaro av socialtjänst 

och kommunala ordningsvakter samt utökad kamerabevakning vid särskilt brottsutsatta 
platser.  

Hanteringen av Norra Hovstallängen är under all kritik. Planen har varit att befintlig 

bebyggelse skulle rivas och att en skola ska byggas på tomten, något vi haft delade 
meningar om. Tyvärr har vi nu nåtts av rapporter att projektet och planeringen kört i 
diket och att upphandlingsprocessen måste börja om från början efter en misslyckad 

upphandling. 

Stefan Hanna (UP) anmäler följande särskilda yttrande: 

Utvecklingspartiet demokraterna, UP, anser att arbetet med att effektivisera kommunens 

administrativa verksamheter kraftigt behöver växlas upp. Resurser måste omprioriteras 
från administration till operativt värdeskapande arbete inom kommunens 
kärnverksamheter. Kommunen måste också snabbt inse att 

Stadsbyggnadsförvaltningen måste anpassas till en helt ny verklighet där 
nybyggnationen i princip har stannat av och där det sannolikt kommer att vara få 

nybyggnadsprojekt de kommande två till tre åren. Även antalet bygglovsärenden bland 
Uppsalaborna antas bli lågt av ekonomiska skäl men också då många gjorde mycket 
förbättringsarbeten under pandemin. 
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§ 198  

Delårsuppföljning ekonomi och verksamhet 
per augusti samt helårsprognos 2023 

KSN-2023-02415 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att godkänna delårsuppföljning ekonomi och verksamhet per augusti samt 

helårsprognos 2023. 

Kommunstyrelsens beslutar för egen del 

2. att fortsätta följa gatu- och samhällsnämndens vidtagna åtgärder för en 

ekonomi i balans som presenterades för kommunstyrelsen 20 september 2023 

3. att följa resultatutveckling för Uppsala konsert och kongress AB, samt 

4. att uppdra till mark- och exploateringsutskottet att fortsätta följa mark- och 
exploateringsverksamhetens anpassning för ekonomi i balans. 

Sammanfattning 

Ärendet avser ekonomisk uppföljning per augusti och helårsprognos för Uppsala 
kommun inklusive de kommunala bolagen. Ärendet innehåller även uppföljning per 

augusti av Mål och budgets fyra fokusmål med fokus på kommunfullmäktiges uppdrag 

med statusrapportering.  

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott daterat 10 oktober 2023  

§ 209 

• Tjänsteskrivelse daterad 10 oktober 2023 

• Delårsuppföljning av ekonomi och verksamhet per augusti och helårsprognos 
2023 

• Bilaga 1 Uppföljning av uppdrag, indikatorer och nationella nyckeltal för 

Agenda 2030 

• Bilaga 2 Verksamheten i förvaltningsform (nämnder) och bolagsform augusti 

2023 
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• Bilaga 3 Beslutade förändringar avseende styrande dokument 

• Bilaga 4 Verksamheternas åtgärder kopplade till uppdrag 1 

Yrkanden 

Kent Kumpula (SD) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag.  

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M), Ehsan Nasari (C), Jonas Segersam (KD) och 
Jennie Claesson (L) anmäler följande särskilda yttrande: 

Moderaterna, Centerpartiet, Kristdemokraterna och Liberalerna la fram ett eget förslag 
till mål och budget, med nödvändiga prioriteringar för ökad trygghet, valfrihet och 

hållbarhet. Om vårt förslag till mål och budget hade gått igenom hade 

delårsuppföljningen sett annorlunda ut. 

Det ekonomiska läget ställer höga krav på kommunen att ta ansvar för ekonomin för att 
kunna prioritera kommunens kärnuppgifter. 

Vi vill lyfta ut några specifika uppdrags måluppfyllelse som vi ställer oss kritiska till:  

I delårsuppföljningen blir det tydligt att det socialdemokratiska styret fortsatt inte 

prioriterar landsbygden. De utlovade pendlarparkeringarna som ska underlätta för 
människor att bo och verka i hela vår kommun är fortsatt försenade. Uppsala är Sveriges 

största landsbygdskommun, förutsättningarna för att leva, bo och verka på landsbygden 
måste förbättras.  

Alla som kan och vill jobba ska jobba. Vi ser därför positivt på att kostnaderna för 

försörjningsstöd fortsätter att minska. Det ska alltid löna sig mer att jobba än att få 

bidrag, därför föreslog vi i vårt förslag till mål och budget sänkt skatt 2024.  

Uppsalas framtid avgörs av hur väl skolan fungerar, för det är i skolan grunden för 
framtiden läggs. Vi beklagar därför att uppdragen om att verka för att fler barn till utrikes 
födda föräldrar går på förskola, fritidshem och fritidsklubb och Stärk studiero och elevers 

upplevelse av trygghet i och omkring skolan är försenade.  

Klimatförändringarna måste mötas med handlingskraft och beslutsamhet och åtgärder 

ska präglas av effektivitet snarare än symbolik. Arbetet med kommunfullmäktiges 

uppdrag om att Uppsala ska leda klimatomställningen pågår men utsläppen av 

koldioxid minskar inte i den takt som krävs för att Uppsala ska vara klimatneutralt 2030. 
Uppsala kommun gör alltså det man säger att man ska göra, men åtgärderna når inte 
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önskad effekt. Våra partier vill accelerera klimatarbetet och tror på framtidens 
klimatsmarta och innovativa tekniklösningar som en viktig del i att minska utsläppen. Vi 
vill bejaka den utveckling som kommer med nya greentech-företag. Här i Uppsala vill vi 

underlätta för alla i kommunen att göra klimatsmarta val och välja miljövänliga 
alternativ. 

Kent Kumpula (SD) anmäler följande särskilda yttrande: 

Det är makalöst att förlustmaskinen UKK tillåts dränera kommunens ekonomi år efter år. 
UKK borde privatiseras och säljas, så dess utbud kan anpassas efter den efterfrågan 

som finns. Kommunen kommer aldrig att lyckas driva UKK på ett effektivt och bra sätt, 
det har man bevisat genom åren. 

Stefan Hanna (UP) anmäler följande särskilda yttrande: 

Utvecklingspartiet demokraterna, UP, anser att arbetet med att effektivisera kommunens 
administrativa verksamheter kraftigt behöver växlas upp. Resurser måste omprioriteras 
från administration till operativt värdeskapande arbete inom kommunens 

kärnverksamheter. Kommunen måste också snabbt inse att 
Stadsbyggnadsförvaltningen måste anpassas till en helt ny verklighet där 

nybyggnationen i princip har stannat av och där det sannolikt kommer att vara få 
nybyggnadsprojekt de kommande två till tre åren. Även antalet bygglovsärenden bland 

Uppsalaborna antas bli lågt av ekonomiska skäl men också då många gjorde mycket 

förbättringsarbeten under pandemin. 
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§ 199  

Planeringsstrategi för Uppsala kommuns 
översiktsplanering 

KSN-2023-01011 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att godkänna planeringsstrategi för översiktsplaneringen enligt bilaga 1.  

Sammanfattning 

Översiktsplanen är, i enlighet med plan- och bygglagen (PBL), kommunens samlade 

strategi för hur mark, vatten och bebyggelse ska användas, utvecklas och bevaras för 
att säkerställa en långsiktigt hållbar utveckling. Den ska visa hur kommunen tänker ta 
hänsyn till allmänna intressen samt hur riksintressen ska tillgodoses och hur 

miljökvalitetsnormer ska följas. Varje kommun ska ha en aktuell översiktsplan. För att 
uppfylla det kravet ska det antingen finnas en nyantagen översiktsplan inom 

24 månader efter ett val, eller inom samma tidsrymd, en så kallad planeringsstrategi 
som godkänts i kommunfullmäktige (PBL 3 kapitlet § 23). Planeringsstrategin har 

ersatt den tidigare "aktualitetsprövningen" i lagstiftningen. I planeringsstrategin ingår 
att kommunfullmäktige uttalar sig om översiktsplanens aktualitet.  

Den nu gällande översiktsplanen antogs i november 2016. En aktualitetsförklaring av 

översiktsplanen godkändes i kommunfullmäktige 2 november 2020, § 458. 

Översiktsplanen förklarades vara aktuell, men hastigheten och 
hållbarhetsutmaningarna i samhällsutvecklingen motiverade en revidering. 
Kommunstyrelsen gav därför 16 juni 2021, § 173, stadsbyggnadsförvaltningen direktiv 
till en sådan revidering, med en tidplan som innebar antagande 2024. 

Kommunstyrelsen ändrade därefter med ett tilläggsdirektiv 14 juni 2023, § 139 

tidplanen så att revideringen ska färdigställas 2028, i nästa mandatperiod. Därtill gav 
kommunstyrelsen stadsbyggnadsförvaltningen i uppdrag att under år 2023 ta fram en 
planeringsstrategi (§ 138) så att översiktsplanen behåller sin aktualitet i lagens mening.  

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 18 september 2023 

• Bilaga 1, Planeringsstrategi för Uppsala kommuns översiktsplanering 
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Yrkanden 

Kent Kumpula (SD) yrkar avslag på ärendet.  

Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) 
yrkar: 

- att förenkla för bebyggelse i stadens omland, lätta upp skrivningen om 

”sammanhållen bebyggelse” och tillåta ny bebyggelse såvida detta inte 
innebär att större exploateringar i form av nya utvecklingsområden förhindras 

växa fram i ett planeringsperspektiv till 2030,  
- att ta fram en ny fördjupad översiktsplan för de sydöstra stadsdelarna med 

fokus på trygghet och trivsel framför täthet,  
- att tillägg första stycket sida 11 (32): Det är därför också viktigt att planering för 

kompletterande reningsanläggningar i Uppsala prioriteras,  
- att man särskilt bevakar utvecklingen i våra grannkommuner och ser över var 

tillkommande bebyggelse kan möjliggöras för att stärka 
verksamhetsutveckling i andra delar av Uppsalaregionen för att bidra till ökad 

tillväxt och gynnsamma synergieffekter kommunerna emellan,  

- att säkra större beredskap för byggnation i kransorterna. 

Therez Almerfors (M) Sofia Andersson (M) yrkar därtill: 

- att vi behöver planera och möjliggöra för fler småhus, 

- att stryka ”Det är inte aktuellt att i nuläget förbereda för ytterligare expansion.” 

på sida 17.  

Ehsan Nasari (C) yrkar därtill 

- att det tas fram ett alternativ plan som förtydligar inriktningen vid ändrade 

planeringsförutsättningar i följande scenarion:  
a) Planeringen av broförbindelsen för spårbunden trafik försenas eller avbryts 

b) Det sker förskjutningar i Trafikverkets tidsplan för trafiköppning  

c) En signifikant lägre byggtakt på grund av en djupare lågkonjunktur än 
prognos  
d) Kraftiga förseningar i handläggningen av nytt miljötillstånd för 
Kungsängsverket,  

- att man särskilt fokuserar på hur den fysiska planeringen kan stärka den 

sociala hållbarheten, att man tidigarelägger bostadsbebyggelse i norra 
Uppsala tätort och verkar för att tidigarelägga Norra Station,  

- att ambitionerna i översiktsplanen om Gränby stadsnod med utveckling av 
bostäder ska vara fortsatt aktuella,  

- att på sidan 28 stryka följande mening: ”Västra Librobäck planläggs och 
färdigställs för etablering”,  
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- att precisera spårreservatets utbredning vid Ramsta/Skärfälten för att 
möjliggöra utveckling i området i närtid. 

Jonas Segersam (KD) yrkar därtill: 

- att punkten ”Nordvästra Fyrislund (3)” på sida 15 (32) stryks,  

- att tillägg efter ”Rosa” på s 26 (32): Stabbyfälten skall dock fredas i stort från 

bebyggelse, enbart i den södra delen, mellan Rickomberga och Berthåga kan 

det anläggas en trädgårdsstad,  
- att tillägg efter ”Grön”, punkt ”Innerstaden” s 28 (32): Hänsyn skall tas till 

stadskärnans historiska prägel,  
- att tillägg efter ”Grön”, punkt ”Verksamhetsområden” s 28 (32): Efter Västra 

Librobäck planläggs och färdigställs för etablering, ”enbart i de lägre 

partierna”. Efter Verksamhetsområdet nära E4 i sydöstra…., ”enbart området 
allra närmast E4 ska dock tas i anspråk för verksamheter, övriga delar ska 
användas för bostadsändamål.” 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer samtliga tilläggsyrkanden mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår tilläggsyrkandena. 

Slutligen finner ordförande att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag.  

Reservationer 

Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) 
reserverar sig mot beslutet till förmån för egna gemensamma yrkanden och med 
följande motivering: 

Moderaterna, Centerpartiet och Kristdemokraterna vill se en annan utveckling av 

Uppsala kommun än nuvarande styre. För att fler ska kunna bygga och skapa sig en 
framtid i Uppsala behövs mer frihet och mindre byråkrati. Uppsala är Sveriges största 

landsbygdskommun, i dag är det alldeles för svårt att bygga på både sin egen mark, 

oavsett om den omfattas av detaljplan eller inte. Förutsättningarna för bebyggelse i 
stadens omland måste förenklas och beredskap bör säkras för byggnation i 
kransorterna.   
Vi ser att det är viktigt att utbyggnaden i bland annat de sydöstra stadsdelarna sker med 

respekt för dem som redan bor där. Därför vill vi ta fram en ny fördjupad översiktsplan 

där trygghet och trivsel överordnas täthet.  
När beslut om tilläggsdirektiv till revidering av ÖP togs i kommunstyrelsen 23-06-14 hade 
M, C och KD ett antal gemensamma yrkanden som inte bifölls vilket framgår av våra 

reservationer. Även nu hade vi flera gemensamma yrkanden som inte hörsammades. Vi 

beklagar att vi inte kan få en bättre samsyn i vårt gemensamma översiktsplanearbete. 
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Therez Almerfors (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och med 
följande motivering: 
När kommunfullmäktige fattade beslut om aktualitetsförklaring av översiktsplanen i 

november 2020 betonade vi den sena hanteringen av en för kommunen mycket viktig 
plan. Kommunen hade behövt ta en ny översiktsplan redan då och när styret valde en 
annan väg betonade vi att det i vart fall behövdes tas fram under nästkommande 

mandatperiod. Det blev också beslutet. Nu är vi inne i nästa mandatperiod och det är 

beklagligt att vi bara har att ta ställning till en planeringsstrategi.  
Uppsala är möjligheternas kommun. Varje år växer Uppsala kommun med flera tusen 

invånare. Moderaterna välkomnar den utvecklingen och vill att fler människor ska kunna 
skapa sin framtid i vår kommun. För att fler ska kunna komma hit, leva, bo och bilda 

familj här behövs fler bostäder, fler arbeten och attraktiva boendemiljöer. Människor är 
olika och vill bo olika, därför ska det ska finnas ett brett utbud av olika boendeformer i 

hela Uppsala. Sju av tio svenskar vill allra helst bo i småhus, därför vill vi att man planerar 
för att möjliggöra detta.  

Funbo har goda förutsättningar för ytterligare utveckling, med framdragen VA och 

infrastruktur och vi anser att det är ett lämpligt område för ytterligare utveckling. 

 
Ehsan Nasari (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för egna yrkanden och med 

följande motivering: 

Den planeringstrategin som nu ska antas av kommunfullmäktige innebär ingen ändring 

av översiktsplanen utan ska enbart tala om vad kommunen ska fokusera på i 
översiktsplaneringen och om det finns delar av planen som behöver ändras. Däremot 

fanns det ett tidigare beslut om att anta en ny översiktsplan under innevarande 
mandatperiod, men detta fick man skjuta på, och nu ska en ny översiktsplan antas först 

2028. Med anledning av alla turer kring detta och i ljuset av den debatt vi har haft i 
kommunen om medborgardialoger anser vi i Centerpartiet att antagandet av 
planeringsstrategin borde ha föregåtts av en informationskampanj, så att medborgarna 

åtminstone kunde få möjlighet att i god tid ta till sig kommunens intentioner. Många 

medborgare har inte förstått att nuvarande planer ska först omprövas i ÖP 2028.  
Uppsala kommun står inför många osäkerhetsfaktorer som kan sätta stopp för våra 

utvecklingsplaner. En kraftig vikande konjunktur som slår extra hårt mot byggbranschen, 
osäkerhet om broförbindelsen vid Ultuna kan genomföras på grund av 
tillståndsprocesser och osäkerhet om nytt miljötillstånd för Kungsängsverket kommer 

beviljas är exempel på faktorer som skulle ändra våra planeringsförutsättningar. Därför 
hade det varit klokt att arbeta med olika scenarion i planeringsstrategin utifrån dessa 

osäkerhetsfaktorer.  
Ett samhälle som är socialt hållbart är ett samhälle som kan möta alla de andra 

utmaningar vi står inför. Därför är det viktigt att fokusera på trygghet och 
sammanhållning i utformningen av den fysiska planeringen. Kommunen kan inte anta 

storskaliga, långtgående planer för decennier framåt, som står inför så många 
potentiella hinder som de gör nu, utan att ha en tydlig plan B. Kommunen måste också 

anpassa sig efter det samhällsekonomiska läget.  
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Med en lägre byggtakt skulle det räcka med att fokusera bebyggelsen väster om ån i 
södra staden, i Ulleråker och Gottsunda. Vi behöver ett omtag i Sydöstra staden så vi får 
ner antalet bostäder till en hållbar nivå. Den fördjupade översiktsplanen för Sydöstra 

staden är inaktuell och bör göras om. Länsstyrelsen har pekat ut åkermark i norra och 
östra delen av området som olämplig för bebyggelse. Västra delen av planområdet har 
högsta naturvärdesklassning och också olämplig för bebyggelse. Ett högre 

respektavstånd till Lunsen har dessutom efterfrågats av länsstyrelsen. Vi behöver en 

stasbyggnadspolitik som ser till hela tätorten och hela kommunen. Det betyder att göra 
det enklare att bygga i stadens omland och att staden fortsätter att utvecklas i norr, 

nordväst och väster. 
Sånär som på en mening saknar planeringsstrategin planer för att integrera våra 

utanförskapsområden och minska segregation. Vi har sett hur tidigare planering 
föranlett områden som domineras av billiga hyresrätter, som ligger i sämsta 

pendellägena där man haft sämst tillgång till sådant som fritidsverksamhet. Dessa är 
erfarenheter man måste lära av för att inte upprepa samma misstag. 

Efter att fyrspåret nu är säkrat är dags för Uppsala Kommun att fokusera på var man kan 

nyttja planerad bebyggelse för att få till investeringar i nästa infrastrukturplan. I tidigare 

översiktsplaner har man pekat ut Norra Station, något vi anser att man inte bara ska 
göra fortsatt utan också prioritera högre. Det vore vidare klokare att bygga ett till 

reningsverk i den här delen av kommunen än att spendera en miljard på att dra ledning 

genom staden till Kungsängsverket, som förväntas bli klart till 2030. Med Norra Station 

får vi också en naturlig pendlarparkering samt en tågstation som ligger lämplig till för att 
ta regionsbusstrafiken. 

 
Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för egna yrkanden och 

med följande motivering: 
Kristdemokraterna beklagar att det inte finns en långsiktighet och samsyn i de viktiga 
frågorna när det gäller Uppsala kommuns översiktsplan. På grund av bristen på en tydlig 

politisk majoritet har den översiktsplan som skulle beslutas 2024 fått skjutas på 

framtiden och föreliggande beslut om planeringsstrategi har fått ersätta detta. Det är nu 
andra gången sedan ÖP 2016 som vi gör en tillfällig uppdatering. 

Kristdemokraterna vill grundläggande ha en annan utveckling av Uppsala kommun än 
nuvarande majoritet. Vi vill se en lägre bostadsbyggnadstakt, så att man hinner med alla 
investeringar i social och fysisk infrastruktur. Vi vill se en utbyggnad av Uppsala där 

landsbygden och småhus / trädgårdsstäder är i fokus i stället för höghusområden 
koncentrerade till företrädesvis södra Uppsala. Uppsala är en småstad med en unik 

historisk prägel, inte en förort till Stockholm, och denna prägel ska vår stad med 
omgivande landsbygd behålla. FÖP Sydöstra Uppsala (och Södra) behöver därför 

arbetas om. 
Vi är självklart för en utbyggnad av spårkapaciteten mellan Uppsala och Stockholm, men 

anser att vi behöver ta ett omtag när det gäller trafikplaneringen i Uppsala tätort. Alla 
trafikslag måste ha en acceptabel framkomlighet och för Sveriges största 
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landsbygdskommun är det avgörande att också landsbygdsbefolkningen har tillträde till 
Uppsala stads historiska och kommersiella centrum. 
När beslut om tilläggsdirektiv till revidering av ÖP togs i kommunstyrelsen 23-06-14 hade 

M C KD ett antal gemensamma yrkanden som inte bifölls vilket framgår av våra 
reservationer. Även nu hade vi flera gemensamma yrkanden som inte hörsammades. Vi 
beklagar att vi inte kan få en bättre samsyn i vårt gemensamma översiktsplanearbete. Vi 

hade också några egna KD-yrkanden bland annat om att freda Stabbyfälten och flytta 

delar av bostadsbebyggelsen i Sydöstra Uppsala till skogsområdet mellan E4 och 
järnvägen (i stället för verksamhetsområde), som tyvärr inte gick igenom. 

 
Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och med 

följande motivering: 
Det är makalöst att förlustmaskinen UKK tillåts dränera kommunens ekonomi år efter 

år. UKK borde privatiseras och säljas, så dess utbud kan anpassas efter den efterfrågan 
som finns. Kommunen kommer aldrig att lyckas driva UKK på ett effektivt och bra sätt, 

det har man bevisat genom åren. 
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§ 200  

Revidering av miljö- och 
hälsoskyddsnämndens uppgifter i reglemente 
för kommunstyrelsen och övriga nämnder 

KSN-2023-01411 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att tillföra ansvaret för kommunens uppgifter enligt lagen (1980:424) om 
åtgärder mot förorening från fartyg till miljö- och hälsoskyddsnämndens 

uppgifter i reglemente för kommunstyrelsen och övriga nämnder i Uppsala 

kommun. 

Sammanfattning 

Genom en ändring i lagen (1980:424) om åtgärder mot förorening från fartyg har 
kommunen tillförts nya ansvar. Miljö- och hälsoskyddsnämnden har föreslagit 

kommunfullmäktige att kommunens ansvar enligt lagen tillförs nämnden i 

reglementet. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott daterat 10 oktober 2023  

§ 218 

• Tjänsteskrivelse daterad den 29 september 2023 

• Bilaga 1, nuvarande och föreslagen lydelse miljö- och hälsoskyddsnämndens 
uppgifter i reglemente för kommunstyrelsen i Uppsala kommun 

• Bilaga 2, protokollsutdrag miljö- och hälsoskyddsnämnden 27 september 2023 

§ 94 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag.  
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§ 201  

Mål och budget 2024-2026 samt fastställande 
av skattesats för 2024 

KSN-2022-03219 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att fastställa utdebiteringen av kommunalinkomstskatt för år 2024 

till 21:14 kronor per skattekrona, 
2. att fastställa Mål och budget 2024 med plan för 2025–2026 enligt 

ärendets bilaga 1, 
3. att anta ägardirektiv/ägaridé för Uppsala stadshus AB och 

dotterbolagen i stadshuskoncernen enligt ärendets bilaga 1 kapitel 

Ägardirektiv, resultatkrav och investeringsnivåer för Uppsala stadshus 

AB och dotterbolagen i stadshuskoncernen, 
4. att fastställa nämndernas planerade fördelning mellan egenregi och 

privata utförare inklusive ersättningsmodeller inom ansvarsområdet 

enligt ärendets bilaga 1 kapitel Kontroll och uppföljning av privata 
utförare och ersättningsmodeller, 

5. att fastställa internräntan för 2024 till 2,25 procent,  
6. att fastställa taxor och avgifter enligt ärendets bilaga 2, 

7. att uppdra till utbildningsnämnden, äldrenämnden och 

omsorgsnämnden att till kommunfullmäktige i december 2023 föreslå 

ersättningsnivåer för privata utförare att gälla för 2024, samt 
8. att uppdra till övriga berörda nämnder att senast i december 2023 

fastställa ersättningsnivåer för privata utförare att gälla för 2024. 

Kommunstyrelsen konstaterar att kommunfullmäktiges presidium föreslår 

kommunfullmäktige besluta  

9. att fastställa kommunrevisionens budget 2024 enligt ärendets bilaga 1 

kapitel Nämnder. 
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Kommunstyrelsen beslutar för egen del 

10. att fastställa kommunstyrelsens taxor och avgifter enligt ärendets bilaga 2, 
samt 

11. att fastställa kommunstyrelsens planerade fördelning mellan egenregi och privata 

utförare inklusive ersättningsmodeller inom nämndens ansvarsområde enligt 

ärendets bilaga 1 kapitel Kontroll och uppföljning av privata utförare och 

ersättningsmodeller. 

Sammanfattning 

Kommunallagen anger att kommuner varje år ska upprätta en budget för nästa 

kalenderår med plan för de därefter två efterföljande åren. Mål och budget är det 
övergripande och överordnade styrdokumentet för kommunens nämnder och 

bolagsstyrelser. Mål och budget innehåller fokusmål, uppdrag till nämnder och 
bolagsstyrelser och fördelning av kommunens pengar.  

Senast i samband med att budgeten godkänns ska kommunfullmäktige även fastställa 

utdebiteringen av kommunal inkomstskatt för nästkommande år. 

Beslutsunderlag  

• Tjänsteskrivelse daterad 17 oktober 2023 

• Bilaga 1 Mål och budget 2024 med plan för 2025–2026 

• Bilaga 2 Taxor och avgifter 2024 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M) yrkar  

att anta Moderaternas Mål och budget 2024 med plan för 2025 och 2026, samt  

att fastställa utdebiteringen av kommunal inkomstskatt för år 2024 till 20,94 öre per 
skattekrona. 

Kent Kumpula (SD) yrkar avslag på föreliggande förslag till Mål och budget 2024 

inklusive föreslagen skattesats 2024, samt yrkar 
att anta Sverigedemokraternas Mål och budget 2024 med plan för 2025 och 2026, samt 
att fastställa utdebiteringen av kommunal inkomstskatt för år 2024 till 21:14 öre per 
skattekrona.  

Jonas Segersam (KD) yrkar 
att anta Kristdemokraternas Mål och budget 2024 med plan för 2025 och 2026, samt  

att fastställa utdebiteringen av kommunal inkomstskatt för år 2024 till 20,89 öre per 
skattekrona. 
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Ehsan Nasari (C) yrkar 
att anta Centerpartiets Mål och budget 2024 med plan för 2025 och 2026, samt  
att fastställa utdebiteringen av kommunal inkomstskatt för år 2024 till 21:14 öre per 

skattekrona. 

Jennie Claesson (L) yrkar  

att anta Liberalernas Mål och budget 2024 med plan för 2025 och 2026, samt 

att fastställa utdebiteringen av kommunal inkomstskatt för år 2024 till 21:14 öre per 
skattekrona. 

Erik Pelling (S) yrkar bifall till Socialdemokraternas, Vänsterpartiets och Miljöpartiets 
förslag till Mål och budget 2024-2026 samt fastställande av skattesats för 2024. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Therez Almerfors (M) yrkande mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår detsamma.  

Ordföranden ställer Kent Kumpulas (SD) yrkande mot avslag och finner att 

kommunstyrelsen avslår detsamma.  

Ordföranden ställer Jonas Segersams (KD) yrkande mot avslag och finner att 

kommunstyrelsen avslår detsamma.  

Ordföranden ställer Ehsan Nasaris (C) yrkande mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår detsamma.  

Ordföranden ställer Jennie Claessons (L) yrkande mot avslag och finner att 

kommunstyrelsen avslår detsamma.  

Slutligen finner ordföranden att kommunstyrelsen bifaller Socialdemokraternas, 

Vänsterpartiets och Miljöpartiets förslag till Mål och budget 2024-2026 samt 

fastställande av skattesats för 2024. 

Reservationer 

Therez Almerfors (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och med 
följande motivering: 
Uppsala ska vara en trygg och attraktiv kommun att leva, bo och verka i. Det ska alltid 

löna sig att jobba och fler ska ha ett jobb att gå till. Det ekonomiska läget med ränte- och 

kostnadsutvecklingar ställer höga krav på god ekonomisk hushållning och ansvar för 
Uppsalabornas skattepengar. I vårt förslag till mål och budget gör vi nödvändiga 

prioriteringar för ett tryggare, grönare, friare Uppsala. 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.  



Sida 34 (53) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2023-10-18 

Protokollet är justerat elektroniskt.  

De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet 

Utdragsbestyrkande 

 

Ehsan Nasari (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och med 
följande motivering: 
Centerpartiets budget för Uppsala kommun syftar till att kraftigt förstärka det 

förebyggande arbetet för en mer social hållbar utveckling. Vi ger skolan en ärlig chans att 
erbjuda barn och unga en bra start i livet så att de kan utvecklas och hålla sig borta från 
kriminalitet. Vi ger socialtjänsten förutsättningar att kunna arbeta mer proaktivt. Genom 

att stärka stödet till våra idrottsföreningar och upprätthålla grundbultarna inom 

kulturen ger vi alla barn och unga goda möjligheter till en meningsfull fritid. I vår budget 
prioriterar vi välfärden, det förebyggande arbetet, klimatet och säkerställer att våra 

kommuninvånare får kvalitet för sina skattepengar genom att stärka digitaliseringen och 
innovationsarbetet i kommunkoncernen. 

Jennie Claesson (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och med 
följande motivering: 

Sverigedemokraternas förslag till mål och budget gör tydliga prioriteringar till förmån för 
välfärdens kärnuppdrag. Genom tydliga prioriteringar upprätthåller vi överskottsmålet 

om 2% för 2024 samtidigt som vi behåller den nuvarande skattesatsen. Detta är viktigt 
för att kommunen skall klara av de stora ekonomiska utmaningar som väntas 2024. 

I vår budget säkerställer vi att nämnderna tillförs de resurser som behövs för att 

säkerställa god kvalité. Vi satsar särskilt mycket på trygghetåtgärder och en skola i 

världsklass. Samtidigt som vi effektiviserar den kommunala kultursektorn, den politiska 
organisationen, invandringspolitiken och bygger ut Uppsala varsamt istället för att 
överexploatera de sydöstra stadsdelarna. 

I dessa oroliga tider med kris och krig behöver kommunen bygga ut sin 
försvarsförmåga. Förutom att finansiera basstruktur inom informationssäkerhet, satsar 

vi ytterligare 5 miljoner på cybersäkerhet och 5 miljoner på utbyggnad av 
beredskapslager. Vi har även en rekordsatsning för trygghetsåtgärder motsvarande 80 

miljoner (budgeterat genom kommunstyrelsen och socialnämnden) inom allt från 

kameraövervakning, ordningsvakter, bryta kriminellt beteende och bekämpa 

hedersförtryck. 
Vi förstärker skolpengen till grundskolan med 122 miljoner och satsar 61 miljoner till att 
återupprätta tryggheten på våra skolor, bland annat genom en satsning på jourskola. Vi 

finansierar även behovet av speciallärare fullt ut för att säkerställa ”läsa, skriva, räkna 
garantin” något som inte styret gör. Inom äldreomsorgen har vi även en lönesatsning 
om 1000kr till alla undersköterskor, vårdbiträden och sjuksköterskor. Inom kultur och 
idrott satsar vi genom medborgarbudgeten hela 25 miljoner extra på landsbygden. 
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§ 202  

Svar på motion om Mål och budget 2024 med 
plan för 2025-2026 från Stefan Hanna (UP) 

KSN-2023-02799 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motion om Mål och budget 2024 med plan för 2025-2026 från Stefan 

Hanna (UP). 

Sammanfattning 

Inför beslut om Mål och budget 2024 med plan för 2025-2026 har partier och partilösa 

ledamöter i kommunfullmäktige som saknar representation i kommunstyrelsen 
beretts möjlighet att inkomma med budgetmotioner för beredning av 

kommunstyrelsen.  

Stefan Hanna (UP) har inkommit med en budgetmotion som väcktes i 
kommunfullmäktige den 9 oktober 2023 § 161 där motionären föreslår: 

1. att kommunfullmäktige fastställer utdebiteringen av kommunal skattesats för 

år 2024 till 21,14 procent, 
2. att kommunfullmäktige bifaller Utvecklingspartiet demokraternas förslag till 

Mål och Budget 2024 med plan för 2025-2026 enligt motionens bilaga 1, 

3. att kommunfullmäktige bifaller Utvecklingspartiet demokraternas förslag till 
fokusmål, övergripande uppdrag samt ägardirektiv till bolag enligt motionens 

bilaga 2, och 

4. att investeringar mål och budget 2024 till 2033 bilaga 3. 

Beslutsunderlag 

• Förslag till beslut, daterad 12 oktober 2023 

• Motion om budget 2024 med plan för 2025-2026 från Stefan Hanna (UP) 
inklusive bilagor 

Yrkanden 

Kent Kumpula (SD) yrkar avslag på ärendet. 
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Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att 
avslå ärendet.  

Särskilt yttrande 

Stefan Hanna (UP) anmäler följande särskilda yttrande: 

Utvecklingspartiet demokraterna, UP, yrkar bifall till motionen. UPs Mål & budget är helt 
fokuserad på att skyndsamt skapa en framtidstro. Det ekonomiska läget har drastiskt 

förändrats på enbart två år. Hög inflation, kraftigt ökade räntor och dyra behov av inhyrd 
personal och en kraftig försvagning av kommunens upplevda trygghet skapar helt nya 

förutsättningar för att säkerställa en ekonomi i balans. UP är mycket tydliga med att 
effektiviseringen av kommunens administrativa verksamheter kraftigt måste växlas upp. 

Resurser måste i mycket högre omfattning omprioriteras från administration till operativt 
värdeskapande arbete inom kommunens kärnverksamheter.  

Kommunen måste inse att Stadsbyggnadsförvaltningen måste anpassas till en helt ny 
verklighet där nybyggnationen i princip har stannat av och där det sannolikt kommer att 

vara få nybyggnadsprojekt de kommande två till tre åren. Även antalet bygglovsärenden 
bland Uppsalaborna antas bli lågt av ekonomiska skäl men också då många 

genomförde förbättringsarbeten under pandemin. 

För att skapa framtidstro och global konkurrensförmåga satsar UP särskilt på att stärka 

skolan, integrationen, äldreomsorgen, tryggheten och ett stärkt lokalt näringsliv. När 

våra barn får en betydligt mer konkurrenskraftig bildning än i nuläget stärks hela vårt 
samhälle. När barn och unga i socioekonomiskt svaga miljöer får bättre ekonomiska 

förutsättningar att delta i föreningslivet stärks inkluderingen i vårt närsamhälle. När 

arbetsföra som lever långvarigt på bidrag jobbar inkluderas de bättre i vårt samhälle och 

det är mer rättvist mot dem som betalar skatt. När våra äldsta i behov av kvalitativ 
omsorg och vård fungerar avlastar det också oro och frustration hos de berörda äldre och 
deras anhöriga. När skolan tillämpar nolltolerans mot brott, resursskolorna stärks, 
integrationen förbättras och våra äldre får bättre omsorg och vård ökar också 

tryggheten. När det lokala näringslivet stärks blir Uppsala både rikare och mer intressant 

att leva och verka inom. Ovan förbättringar bidrar tveklöst till att människors framtidstro 
återvänder. 
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§ 203  

Svar på motion om föreningarnas hus från 
Lovisa Johansson (FI) 

KSN-2022-00980 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Lovisa Johansson (FI) föreslår i en motion väckt 28 mars 2022  

• att inrätta ett föreningarnas hus i kommunal regi i centrala Uppsala, samt 

• att utformningen av mötesplatsen sker i dialog med invånare. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott daterat 10 oktober 2023  
§ 219 

• Tjänsteskrivelse daterad 19 september 2023 

• Bilaga, Motion om föreningarnas hus från Lovisa Johansson (FI) 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag att besvara 
motionen.  
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§ 204  

Svar på motion om utökade tider för skolkort 
från Stina Jansson (FI) 

KSN-2022-01279 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen. 

Sammanfattning 

Stina Jansson (FI) föreslår i en motion väckt 25 april 2022  

I första hand: 

- att tidsbegränsningen för alla skolkort i Uppsala kommun utvidgas till att inkludera 
tider för både lördagsgymnasiet, kommunal läxhjälp och sommarskolan.  

Och i andra hand: 
- att elever som deltar i lördagsgymnasiet, kommunal läxhjälp och sommarskolan kan 
ansöka om ersättning till och från verksamheten. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott daterat 10 oktober 2023  
§ 220 

• Tjänsteskrivelse daterad 14 september 2023 

• Bilaga 1, Motion om utökade tider för skolkort från Stina Jansson (FI) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från utbildningsnämnden 7 september 2023 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag att avslå 
motionen.  

Särskilt yttrande 

Kent Kumpula (SD) anmäler följande särskilda yttrande: 
För Sverigedemokraterna är det viktigt att alla barn- och ungdomar klarar skolan 
oavsett ekonomiska förutsättningar. Vi delar delvis motionärens intentioner om att 
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elever som deltar i lördagsgymnasiet, kommunal läxhjälp och sommarskolan ska kunna 
ansöka om ersättning till och från verksamheten. Kommunen bör tillsammans med 
regionen verka för att elever med säkerställd närvaro under helgtid kompenseras 

ekonomiskt för resorna. 
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§ 205  

Svar på motion om dricksvattenkranar vid 
utegym från Lovisa Johansson (FI) 

KSN-2022-02384 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Lovisa Johansson (FI) föreslår i en motion väckt 29 augusti 2022 att utreda vid vilka 

utegym dricksvattenkranar skulle kunna anläggas.  

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott daterat 10 oktober 2023  
§ 221 

• Tjänsteskrivelse daterad 12 september 2023 

• Bilaga 1, Motion om dricksvattenkranar vid utegym från Lovisa Johansson (FI) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från gatu- och samhällsmiljönämnden 30 augusti 
2023 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag att besvara 
motionen.  
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§ 206  

Svar på motion om psykisk ohälsa hos 
nyanlända och stöd åt fadderhemmen från 
Stina Jansson och Lovisa Johansson (FI) 

KSN-2022-02699 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen. 

Sammanfattning 

Stina Jansson (FI) och Lovisa Johansson (FI) föreslår i en motion väckt 19 september 

2022 att fadderhemmen för nyanlända i Uppsala kommun erbjuds stöd och utbildning i 
bemötande av personer med erfarenheter av trauma och depression. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott daterat 10 oktober 2023  
§ 222 

• Tjänsteskrivelse daterad 14 september 2023 

• Bilaga 1, Motion om psykisk ohälsa hos nyanlända och stöd åt fadderhemmen 

från Stina Jansson och Lovisa Johansson (FI) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från socialnämnden 1 juni 2023 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag att avslå 

motionen.  
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§ 207  

Svar på motion om tillgängliga skyddade 
boenden från Stina Jansson och Lovisa 
Johansson (FI) 

KSN-2022-02704 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Stina Jansson (FI) och Lovisa Johansson (FI) föreslår i en motion väckt 19 september 

2022 

• att Uppsala kommuns jour Siri blir tillgänglig för personer med normbrytande 
funktionalitet, 

• att tillsätta en samordningsenhet som ska bistå utsatta kvinnor, transpersoner 
och barn. I de fall där hjälpsökande talar annat språk än svenska ska de ha rätt 

till tolkhjälp. All jourverksamhet skall bygga på ett könsmakts-, hbtqia-, 
funktionalitets- och antirasistiskt perspektiv. 

• att utsatta kvinnor, transpersoner och barn oberoende medborgarskap och 
funktionalitet ska ha tillgång till hjälp, stöd, respektfullt bemötande och 

skyddat boende,  

• att finansiera resursjourer som kan ta emot särskilt utsatta kvinnor, såsom 
personer med beroendeproblematik, normbrytande funktionalitet, 

transpersoner och papperslösa. 

• att skyddade boenden ska finnas tillgängliga för våldsutsatta med husdjur. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott daterat 10 oktober 2023  

§ 223 

• Tjänsteskrivelse daterad 14 september 2023 

• Bilaga 1, Motion om tillgängliga skyddade boenden från Stina Jansson och 
Lovisa Johansson (FI) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från socialnämnden 30 augusti 2023 
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Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag att besvara 
motionen med föredragningen i ärendet.  
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§ 208  

Svar på motion om ett mer företagssamt 
Uppsala från Therez Almerfors (M) med flera 

KSN-2023-00717 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Therez Almerfors (M) med flera föreslår i en motion väckt 27 februari 2023 att samtliga 

nämnder och styrelser i Uppsala kommun får i uppdrag att se över hur de kan bli mer 

service- och företagsvänliga och ta fram åtgärdsförslag. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott daterat 10 oktober 2023  

§ 224 

• Tjänsteskrivelse daterad 9 maj 2023 

• Bilaga, Motion om ett mer företagsamt Uppsala från Therez Almerfors (M) med 
flera 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) 
yrkar bifall till motionen. 

Jennie Claesson (L) yrkar bifall till motionen.  

Kent Kumpula (SD) yrkar bifall till motionen. 

Erik Pelling (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag att besvara motionen med 
föredragningen i ärendet.  
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Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag att besvara motionen mot Therez 
Almerfors (M) med fleras yrkande att bifalla motionen och finner att kommunstyrelsen 
bifaller arbetsutskottets förslag.  

Reservationer 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget yrkande och med följande motivering: 

Uppsala kommun rasar i mätning efter mätning gällande företagsklimat. Åtgärder 
behöver vidtas på koncernövergripande nivå, men varje nämnd i vår kommun måste 

också rannsaka sig själva. Samtliga nämnder och styrelser i Uppsala kommun bör få i 
uppdrag att se över hur de kan bli mer service- och företagsvänliga och ta fram 

åtgärdsförslag. 

Jennie Claesson (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Kent Kumpula (SD reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och med 

följande motivering: 
Ett mer företagsvänligt Uppsala kommun skulle verkligen behövas, vi ser inga skäl att 

inte bifalla den här motionen. Det känns mer som ett principtagande från styret att aldrig 
bifalla något från oppositionen oavsett om det är bra förslag som presenteras. 
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§ 209  

Delegationsbeslut till kommunstyrelsen 18 
oktober 2023 

KSN-2022-02989 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga förteckningen över delegationsbeslut till protokollet. 

Beslutsunderlag 

• Delegationsförteckning kommunstyrelsen 2023-09-13 till 2023-10-10 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag.  
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§ 210  

Anmälningsärenden till kommunstyrelsen 18 
oktober 2023 

KSN-2022-02350 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga förteckningen över anmälningsärenden till protokollet. 

Anmälningsärenden 

• Minnesanteckningar från central skyddskommitté, 2023-09-13 

• Protokoll från centrala samverkansgruppen, 2023-09-13 

• Månadsrapport EST september 

• Anmälan särskild aktivitet i partigrupp (V) 

• Anmälan särskild partiaktivitet i partigrupp (UP) 

• Ordförandebeslut 2023-09-25, överklagan 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag.  
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§ 211  

Deltagande konferens & möten 

KSN-2022-03019 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att möjliggöra för kommunstyrelsens arbetsutskott att delta i Länsstyrelsens 
utbildning för lokala brottsförebyggande råd. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag.  
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§ 212  

Initiativärende om att ändra systemet för 
fördelning av ekonomiska medel för lön till 
kommunalråd och politiska sekreterare från 
Kent Kumpula (SD) 

KSN-2023-02926 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1.  att överlämna initiativet till förvaltningen för beredning. 
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§ 213  

Initiativärende om att byta plats på Vaksala 
torg och Sivia från Jonas Segersam (KD) 

KSN-2023-02923 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1.  att överlämna initiativet till förvaltningen för beredning. 
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§ 214  

Initiativärende om att integrationsfrämjande 
satsning genom Uppsalas studieförbund från 
Jennie Claesson (L) 

KSN-2023-02924 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1.  att överlämna initiativet till förvaltningen för beredning. 
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§ 215  

Initiativärende om att motverka och stoppa 
kommunala särkrav i byggbranschen från 
Therez Almerfors (M) 

KSN-2023-02925 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1.  att överlämna initiativet till förvaltningen för beredning. 
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§ 216  

Initiativärende om omställningsstöd från Kent 
Kumpula (SD) 

KSN-2023-02927 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1.  att överlämna initiativet till förvaltningen för beredning. 

 

 

 


